

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, announced today that the government has responded positively to a request from the Secretary General of the United Nations that Canada continue its participation in the United Nations Disengagement Observer Force in the Middle East (UNDOF) for a further period of six months, until November 30, 1975. He noted that the presence of peacekeeping forces in the area constituted a vital element of stability while efforts to find a political solution were pursued, and that Canada's contribution to the Disengagement Observer Force was important for its effectiveness.

Canada shares with Poland the task of providing logistic support for UNDOF, which is carried out in conjunction with similar duties with UNEF. The total strength of the Canadian contingent serving with the United Nations peacekeeping forces in the Middle East is approximately 1,000 personnel, of whom some 150 are with UNDOF on the Golan Heights and the remaining 850 with UNEF in the Sinai.

*

*

*

Le secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, monsieur Allan J. MacEachen, annonce aujourd'hui, qu'à la demande du Secrétaire général des Nations Unies, le Gouvernement accepte de prolonger de six mois, soit jusqu'au 30 novembre 1975, la participation du Canada à la Force de désengagement des Nations Unies au Moyen-Orient. Ce faisant, monsieur MacEachen souligne l'élément vital de stabilité que constitue la présence des forces de l'ONU dans cette zone alors que des efforts se poursuivent en vue de trouver une solution politique aux problèmes du Moyen-Orient.

La contribution canadienne est nécessaire au fonctionnement efficace de la Force chargée d'observer le désengagement. Effectuée concurremment avec des attributions similaires auprès de la FUNU, le Canada partage, avec la Pologne, la fonction de soutien logistique auprès de la Force de désengagement.

Les effectifs du contingent canadien de la Force de maintien de la Paix des Nations Unies sont d'environ un millier d'hommes, soit quelques 150 avec la Force de désengagement sur les hauteurs du Golan et, 850 avec la Force d'urgence dans le Sinaï.